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amb refugiats

En marxa el 
nou servei de 
residus i neteja

Tot preparat per a rebre a 
La Vuelta ciclista
L’etapa parteix de la localitat d’Utiel i finalitzarà en les 
proximitats del Centre Polivalent.

El final de les obres de 
l’Accés Sud, més a prop
El Ministeri d’Obres Públiques preveu ara que 
acaben al mes de novembre.
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Or i diploma en 
L’Europeu per a  
Julià i Martín
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AMB LES FILAES PIRATES I MUDÈJARS COM A GRANS PROTAGONISTES DE LES DESFILADES

O liva ha viscut un gran any amb dues entrades extraordinàries, amb 
les filaes Pirates, al bàndol cristià, i Mudèjars, al moro, com a grans 

protagonistes. Les celebracions van acabar diumenge coincidint amb els 
comicis generals del 23J. Milers de persones van seguir a peu de carrer la 

gran qualitat de les celebracions i de les millores que hi ha hagut durant els 
últims anys en l’engalanament dels carrers, sobretot del tram de l’avinguda 
Loygorri. Les filades Contrabandistes i Moriscos prenen el testimoni i seran 
les que ostentaran les capitanies del pròxim any 2024.

Unes grans festes
Els capitans del bàndol cristià i moro van desfilar sobre espectaculars carrosses.
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GANDÍA-OLIVA-PEGO

Autobuses Jiménez
Telèfon 902 202 787
Horarios paso dirección 
Gandía: 7:45, 10:25, 
123:20, 15:30, 17:40 y 
18:40. 
Horarios paso dirección 
Pego: 8:20, 10:25, 13:20, 
16:05, 17:40 y 18:40

Estació d’Autobusos de 
Gandía.
Telèfon 962 87 10 64

SERVEIS
D’INFORMACIÓ

TELÈFONS ÚTILS

L’Altet: 966 91 94 00

Manises: 961 598 500

  LÍNIA D’AUTOBÚS

TRANSPORT 
DE VIAJERS

Estació de RENFE de
Gandía : 912432343

FERROCARRIL
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HORARI DE L’ECOPARC: 

De dilluns a dissabte:
de 10,00 a 19,00 hores 
Diumenges: de 10,00 a 14,00 hores 

AGENDAOLIVA, agost 20232

L’alcaldessa d’Oliva Yolanda Pastor, conjuntament amb 
la corporació municipal, ha rebut recentemente a les 
portes de l’Ajuntament a la nova vicepresidenta primera 
de la Diputació de València, Natalia Enguix Martínez, 
per fer una primera presa de contacte i tractar temes de 
rellevància per a la ciutat.  

En la reunió, l’alcaldessa, ha volgut destacar dos ac-
cions claus per millorar Oliva: La remodelació integral 
del Teatre Olímpia i la connexió Oliva-Piles per la platja. 
Dos necessitats indispensables per a dur a terme amb el 
suport de la Diputació de València. En aquesta jornada 
Yolanda ha fet partícips als portaveus dels grups munici-
pals, perquè entén que “és la millor manera de treballar 
per a la ciutat”.  

Acte seguit, s’ha procedit a firmar el Llibre d’Or de la 
Ciutat d’Oliva per part de la diputada i l’alcaldessa ha 
fet entrega dels presents “Oliva Homenatge”, i del llibre 
“Desde Elca”, antologia del poeta olivense Francisco Bri-
nes, amb part de la història de la nostra ciutat. “La nostra 
prioritat són les persones, són els nostres veïns i veïnes, 
i ells estan per damunt de qualsevol sigla” ha declarat 
Pastor.

Recepció a Natalia 
Enguix, vicepresidenta 
primera de la Diputació
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SANITAT
Ambulatori . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 96 296 71 00
Ambulatori urgències. . . . . . . . . . . 96 296 71 05
Consultori San Francesc . . . . . . . . 96 282 99 40
Ambulatori (consulta platja) . . . . . . 96 282 98 30

RESIDENCIAS TERCERA EDAD
Residencia Sant Francesc . . . . . . . 96 296 36 36
Residencia Virgen del Rebollet. . . . 96 285 00 52
Residencia La Carrasca . . . . . . . . . 96 285 80 81

PER E-MAIL
oliva@elnostreciutat.com

PER A REMETRE INFORMACIÓ A 
ESTA PUBLICACIÓ

EMPRESES SERVEIS
Iberdrola 96 283 85 17
Agència de Butà 96 285 08 44
Aigües potables Bolinches 96 285 05 87
Aigües potables Bullent 96 285 40 00
Aigües potables platja 96 285 20 62

DEPENDENCIES MUNICIPALS
Ajuntament 96 285 02 50
Centre Social Sant Francesc . . . . . 96 285 05 28
Agencia Agraria y M.Ambiente. . . . 96 285 09 82
Biblioteca Tamarit y Archivo. . . . . . 96 296 37 40
Biblioteca l´Envic . . . . . . . . . . . . . . 96 296 33 94
Casa de la Cultura . . . . . . . . . . . . . 96 285 02 55
Casal Jove . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 96 285 17 35
Cementerio . . . . . . . . . . . . . . . . . . 617 470 153
Depuradora . . . . . . . . . . . . . . . . . . 96 285 37 05
Hort de la Bosca. . . . . . . . . . . . . . . 96 285 59 24
Almacen Municipal . . . . . . . . . . . . 96 285 34 81
Museo arqueológico. . . . . . . . . . . . 96 285 46 28
Mercado municipal . . . . . . . . . . . . 96 285 17 81
Agencia AFIC . . . . . . . . . . . . . . . . . 96 296 37 02
OMIC (oficina del consumidor) . . . . 96 285 07 09
Oficina de Turisme. . . . . . . . . . . . . 96 285 55 28
Oficina de Turisme (Platja) . . . . . . . 96 285 03 91
Agencia de Desarrollo Local (ADL) . 96 285 17 43
Urbanismo . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 96 285 12 57
Fomento económico . . . . . . . . . . . 96 285 13 48
Oficina de ocupación . . . . . . . . . . . 96 285 17 43
Oficina de Gestión Tributaria . . . . . 96 296 31 66
PIC «punto de información catastral» .  96 285 04 97
OLAMA. . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 96 285 09 82
Polideportivo – oficinas . . . . . . . . . 96 285 29 20
Polideportivo- piscina cubierta. . . . 96 285 36 23
Servicios Deportivos. . . . . . . . . . . . 96 285 02 21
Servicios Culturales . . . . . . . . . . . . 96 285 02 55
Teatro Olimpia . . . . . . . . . . . . . . . . 96 285 05 20
Servicios Sociales . . . . . . . . . . . . . 96 285 03 75

CENTRES SOCIALS
Centro social Sant Vicent . . . . . . . . 96 285 02 13
Centro social Sant Francesc. . . . . . 96 285 05 28
Centro de Participación Ciudadana 96 296 37 46

SERVEIS D’URGÈNCIA
Urgències . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .112
Creu Roja . . . . . . . . . . . . . . . . . . .  96 283 91 47
Guàrdia Civil . . . . . . . . . . . . . . . . . 96 285 02 05
Policia local . . . . . . .  092// 962850250 (ext 501)
Policia nacional . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .  091
Samu . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .  900 16 11 61
Centre Dona (24 H). . . . . . . . . . . . .  900 580 888
Incendis Forestals . . . . . . . . . . . . .  900 161 515

� Farmacia Peiró Sendra 96 285 23 46       Roger de Llúria, 16            oberta dia 28

� Farmacia Escrivà  96 285 05 83       C/Passeig Lluís Vives,11            oberta dia 29

� Farmacia Farmele  96 285 76 55       Urbanización San Fernando            oberta dia 30

� Farmacia Avellá   96 285 62 63       Vía Ronda, 98 (playa)            oberta dia 31

COL·LEGIS
Sant Josep de la Muntanya . . . . . . . . . . . . . . . .
96 285 27 04
Alfadalí . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .
96 282 66 25
Hort de Palau ...............................96 282 66 95
La Carrasca...................................96 282 65 75
Lluís Vives.....................................96 282 65 80
Ntra. Sra. Del Rebollet...................96 285 00 70
Santa Ana ....................................96 282 64 75
Verge dels Desamparats...............96 282 65 70
Escola d’Adults (E.P.A.).................96 285 06 98
Escola infantil «El Caragol»............96 285 06 68
Escola Infantil La Taronja..............96 285 62 80
Escola Infantil Borfal.....................96 285 37 14

INSTITUTS
Institut (I.E.S.) Gabriel Ciscar........96 282 94 35
Institut (I.E.S.) Gregori Maians......96 282 99 90

ALTRES SERVEIS
Correos........................................96 285 15 75
Conservatorio...............................96 285 36 59
Jutjats Oliva..................................96 296 36 29
Registre Civil................................96 285 87 98 
Llar de Pensionistes.....................96 283 92 99
Registre de la Propiedad..............96 283 82 04
Taxis (parada Oliva)......................96 285 14 06
Taxis (parada Gandia)..................96 287 21 20
Escuela de Música Sta Cecilia.....96 285 39 25
Asociación Artístico-Musical........96 285 61 19

JAVIER LLOPIS No ho penses més i fes-te soci!!!

962 839 147
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EN VIGOR DES DE L’1 D’AGOST, INCLOU MILLORS I HA SIGUT ADJUDICAT A L’EMPRESA FOVASA

En marxa el nou servei de 
recollida de residus i neteja viària
L ’alcaldessa Yolanda Pastor sig-

nava el contracte del nou servei 
de recollida de fem i neteja viària 

d’Oliva que entrava en vigor a partir de 
l’1 d’agost. El nou contracte suposarà 
una millora considerable del servei i de 
la qualitat de vida dels veïns d’Oliva.

El dia 1 entrava en vigor el nou con-
tracte del servei de recollida de residus 
i neteja viària de la ciutat d’Oliva que el 
consistori ha confiat a Fovasa medi am-
bient per als pròxims huit anys. Aquest 
nou servei inclourà millores, com un 
increment de freqüència de recollida 
dels residus en temporada alta, la po-
sada en marxa del servei de recollida 
diferenciada dels residus per a grans 
productors, l’increment en el servei tant 
de l’escombratge manual com el mecà-
nic, més dotacions per a actes festius i 
augment de la recollida d’utensilis i de 
poda.

RENOVACIÓ DEL CONTENIDORS
L’objectiu és brindar al municipi d’un 

canvi substancial en tot el relatiu a la 
recollida de residus i la neteja viària 
que millorarà la imatge de la ciutat i el 
benestar de tots els veïns i veïnes d’Oli-
va. S’inclou també la renovació gradual 
de tots els contenidors, tant de la ciutat 
com de la platja, que disposaran d’un 
sistema de càrrega lateral, la qual cosa 
facilita la labor als camions de recolli-
da.

Aquesta renovació completa de la flo-
ta de contenidors suposa un augment 
substancial en la capacitat de recollida 
respecte a la flota actual. Es tracta de 
contenidors de fàcil accés, realitzats 
amb material reciclat i reciclable i amb 
un disseny actual d’acord amb la imatge 
del municipi.

També se substituiran els vehicles 
per a la recollida de fem per uns al-
tres menys sorollosos i més eficients 
i s’ampliaran les freqüències i les 
zones de neteja de carrers. S’inclou 
també la incorporació de diversos 
vehicles i maquinària elèctrica o hí-
brida. Cal destacar que Fovasa medi 
ambient inicia el servei l’1 d’agost 
comptant amb la incorporació de tres 
agranadores totalment noves, una 
d’elles 100% elèctrica, que millora-
ran des de l’inici del contracte la ne-
teja de la ciutat.

Un operari fa tasques de neteja.

L’alcaldessa, Yolanda Pastor, i el regidor d’obres i serveis, Alvaro Sánchez a les instal·lacions de Fovasa.
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EL NOU RESPONSABLE PROCEDEIX DE LA POLÍCIA LOCAL DE SUECA

HAN SIGUT UNA TRADICIÓ, QUE HAN SERVIT PER A REUNIR ELS MEMBRES DE LA MATEIXA GENERACIÓ

Tornen les Quintades

Francisco Miguel Ferrando és 
el nou cap de la Policia Local 

L’Ajuntament d’Oliva disposa des de 
mijans del passat mes de juliol de ma-
nera oficial, després de la seua presa 
de possessió, d’un nou intendent en cap 
de la Policia Local Francisco Miguel 
Ferrando Pastor, després de guanyar 
l’oposició sobre aquest tema per part 
del consistori olivense.

El nou responsable policial local pro-
cedeix de la Polícia Local de Sueca, on 
també era l’inspector i el consistori de 
la Ribera li va concedir el mes d’abril 
passat la Creu al Mèrit Policial amb Dis-
tintiu Blanc per les seues actuacions.

A més Francisco Miguel Ferrando Pas-
tor ha exercit com a docent en cursos 
de seguretat viària i mobilitat sostenible 
organitzats pel sindicat SPPLB destinats 
a policies en actiu. A Gandia el passat 
15 de juny de 2023 es va reunir l’Òrgan 
Tècnic de Selecció d’una plaça d’inten-
dent de la Polícia Local en el saló de 
comissions de l’Ajuntament de Gandia.

Finalitzat el termini per a la presen-
tació de mèrits, l’Òrgan Tècnic de Se-
lecció es va reunir per a la baremació 
de mèrits . Sota la presidència de Javier 
Collado i com a secretari Marc Cuesta, 
sent vocals Juan Serrano, Josep del Rio 

Integrants de les Quintades 2023

E l passat dia 13 de juliol, es va 
convocar al Casal Jove a totes les 
persones joves d’Oliva, nascudes 

entre el 2002 i 2005, per a tornar a po-
sar en marxa les Quintades a Oliva per 
part del departament municipal d’edu-
cació, que dirigeix l’edil de Projecte 

Oliva Anna Mascarell.
Les Quintades han sigut una tradició, 

que han servit per a reunir els membres 
de la mateixa generació, per a reco-
néixer la seua majoria d’edat i tindre un 
paper cohesionador molt important.

Les noves generacions nascudes en 

el nou mil·lenni demanen i és una molt 
bona oportunitat per a començar un 
període nou on la joventut tinga el re-
coneixement que es mereix per part de 
la ciutat. 

Es vol començar amb bon peu, i per 
això creiem que les persones joves han 

de ser les protagonistes d’aquest pro-
jecte, que va reunir en una gran quan-
titat de gent jove en aquesta primera 
reunió informativa, on l’alcaldessa i la 
regidora de Joventut, es van voler do-
nar la benvinguda a aquest projecte de 
futur. 

“Els joves són el present i el futur, i 
des de l’ajuntament volem estar al seu 
costat i donar el nostre suport.” Es va 
comptar amb la col·laboració d’Álex Sa-
lort, exconcejal de joventut de l’Ajunta-
ment d’Oliva i qui va afavorir la primera 
edició de les “Quintades” a Oliva.

J. Cañamás, Joan Mascarell , Yolanda Pastor i Francisco M. Ferrando. 

i José Llopis, es van presentar dos as-
pirants, sent la puntuació definitiva de 
Francisco M. Ferrando Pastor de 36,50 
enfront de l’altre candidat G.O. amb 
28,85 punts.

L’alcaldessa Yolanda Pastor i el tinent 
alcalde delegat de l’àrea de personal 
Joan Mascarell li van donar la benvin-
guda al mateix en el despatx de l’al-
caldia, en un acte en el qual va estar 
acompanyat pel nou oficial de policia 
local Jerónimo Cañamás Escrivà, per 

la qual cosa van rebre les respectives 
felicitacions.

El nou responsable policial olivense 
ja coneix a tota la plantilla actual a més 
del trasllat definitiu a les noves ins-
tal·lacions de la Polícia Local situades 
en la Ronda Sud, al costat del Centre 
Polivalent d’Activitats Socioculturals 
de la localitat a més d’informació del 
material i els vehicles que disposa ac-
tualment aquest servei i de les seues 
necessitats de cara al futur.

L’alcaldessa d’Oliva, Yolanda Pastor, la Regidora de Comerç, 
Mercats i Consum, Teresa Tur, junt amb el tècnic de Comerç 

i l’arquitecte del projecte de millora comercial Next Generation, 
es van reunir el passat dimarts 11 de juliol amb els venedors del 
Mercat Municipal en el mateix edifici del Mercat.
Tal com s’havien compromés amb els comerciants, els actuals 
responsables municipals han volgut mostrar així el seu suport als 
venedors del Mercat perquè el projecte de millora comercial Next 
Generation afecte el menys possible la seua activitat econòmica 
mentre duren les obres.   
Recordem que el projecte de millora del Mercat Municipal i de tot 
el teixit comercial d’Oliva té un pressupost de 2.500.000 €. Aquesta 
quantitat correspon a la suma de la partida que aporta l’Ajuntament 
d’Oliva, de 500.000 €, i a la subvenció de 2.000.000 € dels fons 
europeus Next Generation. La subvenció, la major concedida pel 
Ministeri d’Indústria, Comerç i Turisme d’Espanya per a un projecte 
d’estes característiques, es va aprovar el passat mes de març.
Pel que fa a l’edifici del Mercat Municipal, el projecte de millora 
inclourà: la millora del subministrament elèctric amb la instal·lació 
de panells solars i del subministrament d’aigu la renovació i 
adequació dels lavabos, l’adequació de les porxades (espais 
cobertes amb pilars laterals) de l’edifici, l’ampliació dels llocs de 
venda i la instal·lació d’una zona d’aparcament en superfície.
Referent als terminis d’execució, està previst que les obres 
s’inicien al mes de gener del 2024, després de la campanya de 
Nadal, i tinguen una durada de sis mesos. Així finalitzaran al mes 
de juny, per poder començar la campanya d’estiu en les millors 
condicions.  

L’ALCALDESA, REGIDORA I ELS VENEDORS

Reunió per a 
consensuar la millora 
del mercat municipal
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FUNDADOR DE COMPROMÍS, EXPORTAVEU EN LES CORTS DE LA COALICIÓ I EXPRESIDENT DEL PARLAMENT VALENCIÀ

Enric Morera i Català serà el 
primer senador nascut a Oliva 

L ’oliver Enric Morera, fundador 
de Compromís, exportaveu en 
Les Corts de la coalició i expre-

sident del parlament valencià, serà el 
nou senador territorial de la coalició. 
Així ho ha decidit la formació malgrat 
el conflicte intern que s’ha produït. En 
realitat, ho ha decidit una part majo-
ritària, la que representa a la direcció 
de Més, els nacionalistes, amb més 
militància i més diputats, inclòs l’ac-
tual síndic en Les Corts, Joan Baldoví. 
S’han imposat a Iniciativa, el partit 
que va fundar Oltra, que després de 
la caiguda de la vicepresidenta ha vist 
com l’antic Bloc ha imposat el seu pes 
orgànic i ha deixat de costat algunes 
de les quotes de representació de les 
minories (per al seu partit i Els Verds) 
que la líder havia establit gràcies al 
poder que li donava la seua popularitat 
electoral. De fet Més Compromís ha 
dit que l’únic diputat que han tret per 
Alacant era d’Iniciativa i per tant els 
corresponía triar al senador, deixant 
fora a Carles Mulet, que ho havia fet 
des del 2015.

LLICENCIAT EN DRET I EMPRESARI
Enric Xavier Morera i Català (Oliva, 
València; 3 d’abril de 1964) és un 
polític valencià Llicenciat en Dret, 
és empresari del sector del comerç, 
hostaleria, comunicació i turisme 
rural. Va ser secretari general de Més-
Compromís (abans, Bloc Nacionalista 
Valencià) i coportaveu de Compromís. 
També va ser diputat de Compromís 
en les Corts Valencianes des de 2007 
fins a 2023 per València
La seua militància política va 
començar en 1981, dins del PNPV 
(Partit Nacionalista del País Valencià). 
En 1983 va ser un dels fundadors de 
la Unitat del Poble Valencià (UPV). 
Des de 1985 a 1987 va ser secretari 
general de Joves d’UPV. De 1990 a 
1994 va ser funcionari de la Comissió 
Jurídica del Parlament Europeu. En 
1996 va entrar en l’Executiva d’UPV, 
i va ser un dels responsables de la 
formació de la coalició electoral UPV-
Bloc Nacionalista, que donaria pas 
a la formació del Bloc Nacionalista 
Valencià, del qual va ser secretari 
d’organització fins al Congrés 
Fundacional de la formació.

CANDIDAT A ALCALDE DE VALÈNCIA
Va ser candidat pel Bloc a l’alcaldia 
de València en 1999, així com 

Enric Morera, en el parlament autonòmic, durant la seua etapa com a president de les Corts Valencianes.

membre de la candidatura al 
Parlament Europeu en la coalició 
liderada per Convergència i Unió 
en la qual també participaven el 
Bloc i PSM. En l’III Congrés del 
Bloc, celebrat en 2003, va ser elegit 
secretari general de la formació. A 
l’abril de 2004 va ocupar un escó 
d’eurodiputat substituint a Carles 
Gasòliba, de CiU. Aqueix any va ser 
número u de la llista del BLOC a les 
eleccions generals, sense aconseguir 
resultar triat.
Al gener de 2006 va ser reelegit 
secretari general del Bloc amb el 

85% dels vots, la xifra més alta mai 
aconseguida per un secretari general 
tant de la UPV com del Bloc.

CANDIDAT A LA PRESIDÈNCIA
En les eleccions a les Corts 
Valencianes de 2007 va ser 
número dos en la candidatura 
de Compromís pel País Valencià, 
sent elegit com a diputat. En les 
següents eleccions de 2011, va 
anar el candidat a la presidència 
de la Generalitat Valenciana per 
la Coalició Compromís (formada 
pel Bloc Nacionalista Valencià, 

Iniciativa del Poble Valencià i Els 
Verds - Esquerra Ecologista del 
País Valencià), obtenint presència 
en el parlament amb un resultat 
històric de 7,37% de vots i 6 
diputats.
També va ser nomenat portaveu 
de l’executiva nacional de Coalició 
Compromís, màxim càrrec de la 
coalició, juntament amb Mónica 
Oltra, des de la seua creació al juliol 
de 2012.1 Mesos després, a l’octubre 
de 2012, va ser reelegit secretari 
general del BLOC amb el 87% dels 
votos2 durant el 6é Congrés Nacional 

d’aquesta formació.

EXPRESIDENT DE LES CORTS
A gener de 2013, era el segon diputat 
amb més intervencions en les Corts 
Valencianes, amb un total de 248. Per 
davant només tenia a la seua companya 
de formació Mireia Mollà, amb 254. 
En les eleccions autonòmiques de 
2015, va concórrer com a número 2 
per la circumscripció de València en 
la llista de Compromís, encapçalada 
per Mónica Oltra. El mes de juliol 
va ser investit president de les Corts 
Valencianes.

La seua militància 
política va començar 
en 1981, dins del 
PNPV. L’elecció s’ha 
produït malgrat la 
polèmica interna en 
la coalició
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DES DE L’INICI D’AQUESTA GUERRA AMB RÚSSIA, EN L’ENTITAT OLIVENSE S’HA ATÉS A MÉS DE 50 FAMÍLIES DESPLAÇADES 

Creu Roja fa més de quatre-centes
intervencions amb refugiats d’Ucraïna

Arriben dotze àguiles pescadores al Parc Natural de la Marjal Pego-Oliva
Una dotzena de pollastres escocesos d’àguila pescadora van arribat 

a la Marjal de Pego-Oliva el passat mes de juliol. La Conselleria de 
Transició Ecològica ha introduït aquests exemplars al parc natural en 
el marc d’un programa institucional de col·laboració.

La solta es va dur a terme el divendres 14 de juliol en un acte en el 
qual van estar presents el director general de Medi natural i Avaluació 
Ambiental, Julio Gómez, representants dels ajuntaments de Pego i 
Oliva i d’altres entitats que participen en el projecte.

Després d’una fase experimental (2019-2021) en la qual es van 

alliberar nou individus i es va dur a terme la creació de la xarxa 
de col·laboradors, la identificació i neutralització de les principals 
amenaces per a l’espècie, i l’adequació de la metodologia de solta 
a les condicions del Parc Natural, s’inicia una nova etapa del pro-
jecte. Aquesta segona etapa (2022-2027) es va iniciar després de 
la signatura d’un nou acord entre la Fundació Migres i la Fundació 
Iberdrola, en el qual es va acordar proporcionar un número pròxim 
als 20 individus a l’any per al seu alliberament.

En 2022 es va dur a terme la construcció de dos nous hackings per 

a allotjar a les noves joves àguiles, i es van dur a terme les accions 
necessàries per a llançar aquest nou projecte a gran escala.

En aquesta ocasió es disposa de 12 àguiles pescadores proporcio-
nades per la Roy Dennis Wildlife Foundation d’Escòcia. Concreta-
ment es tracta de pollastres nascuts en terres escoceses, que seran 
instal·lats en un espai d’aclimatació situat en terreny de l’Ajuntament 
de Pego. Durant dos mesos, seran alimentats sense que puguen veure 
als seus cuidadors, fins que comencen a fer les seues primeres pràc-
tiques de vol, moment en el qual se’ls obriran les portes.

Creu Roja dona suport als ucraïnesos arribats a Oliva. 

L a assemblea de la Creu Roja d’Oli-
va ha fet balanç de les actuacions 
realitzades per aquesta entitat 

quant al conflicte d’Ucraïna. Des de 
l’inici d’aquesta guerra amb Rússia, en 
l’entitat olivense s’ha atés a més de 50 
famílies desplaçades a aquesta zona pel 
propi conflicte bèl·lic.

En total han sigut més de 400 inter-
vencions les dutes a terme per l’ONG 
olivera  respecte a aquests refugiats. En-
tre elles es troba l’oferiment de classes 
de llengua espanyola perquè aprenguen 
l’idioma, també prestacions d’aliments 
de primera necessitat, productes d’hi-
giene i altres. 

ATENDRE NECESSITATS
També se’ls ha oferit material escolar, 

joguets, productes de caràcter sanitari i 
hi ha hagut altres intervencions ateses les 
necessitats personalitzades de cadascun 
dels refugiats que han demanat ajuda.

En Creu Roja Espanyola assenya-
len que la seua prioritat és atendre la 
població civil afectada pel conflicte a 
Ucraïna i a les persones desplaçades 
que s’han vist obligades a deixar les 
seues llars i travessar les fronteres amb 
altres països. La Creu Roja en tota Euro-
pa s’està bolcant a atendre els més de 
18 milions de persones que necessiten 
assistència humanitària. 

“Donem suport als serveis humanita-
ris de la Creu Roja a Ucraïna i als països 
veïns i acollim a les persones que arri-

ben al nostre país procedents d’Ucraï-
na” assenyalen des de l’entitat olivense 
que presideix María Dolores Rosselló.

Qualsevol persona pot col·laborar 

en aquesta causa ja que són moltes les 
necessitats que tenen els refugiats que 
actualment resideixen a la nostra co-
marca, en concret a la ciutat d’Oliva.

 Els xiquets i xiquetes disposen del 
servei educatiu en els col·legis de la 
localitat i del menjador escolar, la qual 
cosa facilita la labor de les famílies per 

a atendre les seues necessitats durant el 
curs, però ara a l’estiu, amb els col·le-
gis tancats, el tenen una mica més difí-
cil per a poder subsistir.
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ÒSCAR PRIETO, PRESIDENT DE LA FEDERACIÓ DE MOROS I CRISTIANS D’OLIVA

– Quin balanç faria del que 
han estat les Festes de Moros i 
Cristians del 2023?
-Ja passat quinze dies crec que el 
balanç és molt positiu. Crec que 
el col·lectiu fester ha omplit els 
carrers i la gent del poble i de fora 
ha vingut a gaudir de les nostres 
festes. Els actes en general han eixit 
molt bé, gràcies a l’organització, ja 
que deleguem a les distintes filades i 
també a altres companys de la Junta. 
Crec que el balanç és molt positiu, 
no hem tingut cap problema ni 
incident, que és una data a valorar 
en una festa en la qual ja estem en 
vora 3.000 persones que són festers 
de ple dret. Tenim motius per estar 
contents en general.

– Què és el que més destacaria 
en general, personalment, de 
les festes d’enguany?
-Jo no em quedaria en actes en 
concret, sinó en l’actuació dels 
festers. Prèviament a les festes la 
Junta de govern es reuneix amb les 
diferents filades per organitzar els 
actes en si. Han eixit molt bé perquè 
les filades s’han implicat moltíssim. 
El millor d’aquest any ha estat la 
sensació de col·lectiu, d’anar tots 

a una. És una sensació que parteix 
d’abans de les festes. La guinda han 
estat les entrades i ambaixades. Cal 
remarcar el treball de les capitanies 
de les filades Pirates i Mudèjars. 
Han fet un gran esforç les dues 
filades, que han engrandit encara la 
sensació de col·lectiu. El fester ho 
ha donat tot. Hem deixat de costat 
les peculiaritats de cadascú, que 
les tenim, per anar a escala de festa 
global.

– S’ha donat la sensació de 
dues capitanies molt unides i 
que s’han ajudat mútuament...
– Si hi havia ja sensacions prèvies. 
Abans del Mig Any crec que es va 
veure que teníem quatre càrrecs 
molt carismàtics i la relació entre 
ells ha estat molt forta. Han estat 
vivint junts tots els actes festers. Han 
fet dues capitanies molt bones. Han 
tingut tanta energia que al final els 
càrrecs eren els que ens espitjaven 
a nosaltres. Crec que han viscut una 
cosa molt màgica. Era gent molt 
carismàtica que han incentivat la 
unió de les dues capitanies. Des de 
la Junta de Govern vam veure ja en el 
Mig Any que seria una cosa diferent. 
Tot el món coneix a Jesús, Pasqual, 

Quique i Pablo i és gent molt 
estimada, no sols pel col·lectiu fester 
sinó per tot el poble.

– Quines coses caldrà millorar 
de cara al futur?
– Si, la festa en l’àmbit organitzatiu 
ha de millorar moltes coses, sobretot 
la Junta de Govern. Si no pensara 
que hi ha coses a millorar ja no 
tindria sentit estar ací. Estic molt 
content de la resposta dels veïns 
al repartiment de les banderes a 
l’Avinguda Loygorri. És cert que 
en faltarien més. L’any que ve 
intentarem que es repartisquen al 
llarg de tot el recorregut, tant les 
banderes de la creu com de la lluna. 
Sí que faria una crida a la gent del 
poble en general. Que la festa és 
de tots els olivers i contribuint a la 
mateixa la fem més gran. Tots han 
de ser conscients, tant els mateixos 
festers com també la gent del poble.

– També intentar millorar els 
talls en el recorregut...
– Jo des d’on estava, la llotja, que 
és on ens toca estar als càrrecs, 
que d’agrair a les filades que 
organitzaren les entrades d’enguany i 
que eren les de Jaume I i Almoràvits, 

“El millor 
d’aquest any 
ha estat la 
sensació de 
col·lectiu, 
d’anar tots 
a una” 

pel treball fet. Van estar ben 
organitzades. És cert que organitzar 
una entrada de tanta gent és difícil. 
Però nosaltres tenim la sort d’anar 
a organitzar entrades a altres pobles 
i podem veure la realitat. Crec que 
tenim un nivell d’organització molt 
bo. Però al final hi ha factors externs 
que poden trastocar un poc, com 

trencar-se una carrossa i ho has de 
solucionar de manera immediata, 
però no depén de ningú.

– Com valora la participació 
popular i el públic als actes 
organitzats?
– Crec que ha sigut massiva la 
participació. El col·lectiu està molt 

Òscar Prieto desfilant amb la seua filà, els Pirates. 
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Abans del Mig Any crec que 
es va veure que teníem quatre 

càrrecs molt carismàtics i la 
relació entre ells ha estat molt 

forta. Han estat vivint junts tots 
els actes festers. Han fet dues 

capitanies molt bones. 

content. Les nostres cabiles sempre 
estan obertes a la gent. Valorem molt 
la participació social, que la gent del 
poble y de fora també participe. Vull 
fer un missatge de reconeixement. 
Hem de tindre la consciència que 
és una cadena que repercuteix en el 
bé general de la festa. Si hi ha una 
cadira de l’Associació i et demanen 

un donatiu és per millorar la festa. 
Al final ens fa créixer. L’Ajuntament 
està limitat i no ens pot ajudar 
molt més i és important que la gent 
ha de ser conscient que es tracta 
d’una manera de finançament de la 
festa.

– I com valora l’ajuda 

Excepte algun detall que hem pogut 
resoldre, ha anat tot molt bé. Crec 
que l’ajuda institucional ha estat de 
deu. Però no podem monopolitzar 
la festa en l’ajuda de l’Ajuntament. 
Nosaltres també estem diversificant 
per buscar finançament en altres 
organismes i empreses privades que 
servisquen per millorar la festa de 

cara al futur.

– L’Ajuntament, amb 
l’alcaldessa Yolanda Pastor, 
va convidar enguany a 
l’Ajuntament d’Ontinyent a les 
entrades...
– Si va estar molt bé. Ara nosaltres 
també hem d’anar allí a veure les 
seues festes. Però també vam tindre 
gent convidada de les festes de la 
Font d’en Carròs, Bellreguard, Alzira 
i Xeresa. Per molt xicoteta que siga 
una festa sempre hi ha detalls que 
ens poden ajudar a millorar les 
nostres festes. A Xeresa a penes 
porten dos anys i van fer una 
entrada molt digna.

– I el Desembarcament 
d’enguany, com el valora?
– Molt positivament. Va hi haure 
molta gent a l’acte. Des de la 
Federació sempre ens pregunten per 
aquest acte, que és diferent. Hi ha 
una filada que l’organitza des de fa 
molts anys. Enguany la mar estava 
moguda per eixir en barca, però 
finalment l’acte va estar molt bé.

– Ara s’inicia un nou 
exercici sota les capitanies 
dels Contrabandistes i dels 
Moriscos.
– Hem de valorar les coses que 
s’han fet bé i les que no s’han fet 
tan bé. A més enguany ens toca 
fer un acte benèfic per ser Festa 
d’Interés Turístic Autonòmic, cada 
dos exercicis ens obliguen a fer-
lo. El darrer fou l’any 2021 i ara 
toca. Plantejarem un acte benèfic 
diferent al qual farem una crida 
a la participació massiva. Una 
vegada passem aquest acte farem 
una Assemblea General per a 
començar a planificar ja les festes 
del 2024.

– Ens acostem al 50 Aniversari 
de la recuperació de les 
festes...
– Si aprofitarem l’acte benèfic 
per a recordar que estem entre 
el centenari del començament de 
la nostra festa que hem celebrat 
recentment i el 50 Aniversari de 
la recuperació de les festes. A 
més continuarem amb l’estudi per 
part de la Universitat de València 
sobre la nostra festa que finalitza el 
pròxim any 2025 millorant el nostre 
arxiu fester.

– Finalment, com es troba el 
tema de la declaració de les 
festes com d’Interés Turístic 
Nacional?
– Més que parlar cal treballar. I 
ja hem començat a fer-ho. Vam 
començar amb l’anterior regidor 
de turisme i ho reprendrem ara 
amb el nou regidor perquè les 
nostres festes puguen tindre el 
reconeixement d’Interés Turístic 
Nacional. Cal treballar en un 
parell de detalls per caminar en la 
tramitació oficial, perquè deu ser 
un orgull per a tot el poble que les 
nostres festes puguen aconseguir 
aquest distintiu fester.

institucional actual?
– L’Ajuntament ens ajuda moltíssim. 
Vull valorar que enguany hi ha 
hagut eleccions i, per tant, hem 
de valorar tant a l’anterior govern, 
amb Yolanda Navarro, Julio Llorca 
i Kino Calafat, com l’actual amb 
el nou regidor Álvaro Sánchez 
i l’alcaldessa Yolanda Pastor. 
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Unes grans festes amb Pirates 
i Mudèjars de protagonistes
Les festes de Moros i Cristians d’Oli-

va han viscut un gran any amb dues 
entrades extraordinàries, tant la del 

bàndol cristià del divendres amb la Filà 
Pirates com la del bàndol moro amb la 
Filà Mudèjars, una gran faena que cul-
mina la festa i alguns detalls importants 
a millorar en l’àmbit organitzatiu pels 
nombrosos talls i la falta de seguiment 
continu de totes dues desfilades. Les 
celebracions van acabar el diumenge 
23 de juliol en una data històrica, en la 
qual centenars de festers van acudir a 
les urnes a votar en els comicis generals 
amb les seues gel·labes o vestits festers 
per primera vegada.
Milers de persones han sigut 
testimonis directes, als carrers de la 
ciutat de la Safor, de la gran qualitat 
de les celebracions i de les millores 
que hi ha hagut durant els últims anys 
en l’engalanament, sobretot del tram 
de l’Avinguda Loygorri, qüestió que 
cal ampliar a la resta del recorregut, 
especialment la carretera Gabriel 
Ciscar i també als passejos Rei Joan 
Carles i Lluís Vives.
El divendres la Filà Pirates va fer una 

ostentació històrica coherent, molt 
relacionat amb la història de la ciutat 
i la fundació d’Oliva, per Francesc 
Carròs, en la qual van destacar 
detalls com la presència d’un grup 
folklòric de l’illa de Mallorca, les 
carrosses de l’ambaixador Pablo 
Orquin i del capità Enrique Orquín i 
els seus respectius vestits, la rèplica 
del popular Portalet de la Verge 
María o les danses de l’extraordinari 
Ballet Òpera d’Ontinyent, a més del 
protagonisme musical amb onze 
bandes de música i l’estrena de la 
peça ‘Alcaide Carròs’.
El dissabte, en l’ostentació mora de 
la Filà Mudèjar va haver-hi quatre 
parts amb la capitulació mudèjar, 
la revolta, la sufocació de la 
mateixa i finalment la capitania. Van 
destacar detalls com les carrosses, 
especialment la de la banderera amb 
un bonic elefant, la de l’ambaixador 
Pasqual Mollá molt guerrera i la del 
capità Jesús Camarena, més clàssica, 
l’extraordinari camell batedor, els 
ballets Mudazzan, Al-Kam i Al-Emir 
i els magnífics vestits presentats 

MILERS DE PERSONES HAN SIGUT TESTIMONIS DIRECTES DE LA GRAN QUALITAT DE LES CELEBRACIONS 

Els capitans cristià i moro van acaparar gran part de l’atenció del públic. I festeres del bàndol moro durant una desfilada. 

Ballet Opera Ontinyent durant la desfilada.
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Unes grans festes amb Pirates 
i Mudèjars de protagonistes

MILERS DE PERSONES HAN SIGUT TESTIMONIS DIRECTES DE LA GRAN QUALITAT DE LES CELEBRACIONS 

L’ambaixador Cristià Pablo Orquin i la favorita.

enguany en les diferents filades de 
la capitania mora amb espectaculars 
maquillatges.
Enguany han millorat la preparació 
dels textos dels càrrecs festers tant en 
el Desembarcament Moro i conquesta 
de la ciutat per les tropes mores, 
com el diumenge en la Reconquesta 
definitiva per part de les tropes 
cristianes, gràcies a la col·laboració 
del fester Manolo Arnal, de la filà 
Marràqueix.

ELECCIONS I FESTES
Diumenge  fou un dia històric de 
les festes d’Oliva, que per primera 
vegada coincidien amb una jornada 
electoral, les Eleccions Generals del 
diumenge 23 de juliol i molts festers 
acudiren a les urnes amb les xilabes 
o respectius trages festers.
Un emotiu Pregó de la coreògrafa 
olivera Marina Mascarell
“Deixeu que les festes calen en 
els vostres ossos i regeneren el 
vostre esperit” va assenyalar Marina 
Mascarell en el Pregó Oficial de les 
Festes de Moros i Cristians d’Oliva 
2023 des del balcó principal de 
l’Ajuntament d’Oliva.
Mascarell va reconéixer que per a 
ella “aquest moment és molt esperat 
perquè són les vacances i gaudir de 
les nostres festes”. També va demanar 
als festers i festeres a més de la 
gent en general que “gaudiu aquests 
quatre dies, balleu fins no sentir els 
peus, balleu al ritme dels tambors, 
deixeu que els instruments de vent 
us posseïsquen. Sentiu els cossos de 
voltant i deixar-vos portar”.

L’abanderada mudéjar. 

La secretària de la Federació de 
Moros i Cristians Helena Mañó 
va ser l’encarregada de presentar 
a la pregonera i el seu extens 
currículum professional com a 
coreògrafa i ballarina reconeguda 
internacionalment. Va estar 
acompanyada per l’alcaldessa Yolanda 
Pastor, el regidor de festes Álvaro 
Sánchez, el president de la Federació 
de Moros i Cristians Óscar Prieto i 
capitans i ambaixadors 2023 de les 
filades capitanes Pirates i Mudejars.
Després de les salves d’honor de la 

pregonera i els càrrecs festers va 
tindre lloc l’inici del dia del music 
amb la interpretació de l’himne 
oficial de les festes “Oliva 1990” del 
mestre Miguel Villar per totes les 
bandes de les onze filades sota la 
batuta aquest any de Miguel Angel 
Grau, nou director de l’Associació 
Artístic Musical d’Oliva.
Més tard les filades van desfilar fins 
al Parc de l’Estació per a hissar 
l’ensenya cristiana al castell fester i 
en les diferents cábilas va arrancar 
la tradicional “Nit del Putxero” fins a 

les 12:30 hores quan va arrancar la 
tradicional “entradeta festera” amb 
la participació popular en una de 
les nits més divertides de les festes 
oliveres.

CONTRABANDISTES I MORISCOS 
PRENEN EL TESTIMONI.
Les filades Contrabandistes pel bàndol 
cristià i Moriscos pel bàndol moro 
prenen el testimoni i seran les filades 
capitanes del pròxim any 2024. 
Contrabandistes és la filá més jove 
de la festa i tindrà la responsabilitat 

d’organitzar la seua tercera capitania 
després de les de Luis Terrados i 
Vicent Just.
Per la seua part la Filà Moriscos 
va ser fundada l’any 1981 per un 
grup d’amics del Bar Pepe. En 2004 
Anna Mena va ser la primera dona 
capitana mora de les festes de la 
ciutat. Actualment, són al voltant de 
130 festers i festeres i exerciran una 
nova capitania després de les vàries ja 
organitzades. Els seus últims càrrecs 
els van ostentar Alicia i Jorge Amor 
capitana i ambaixador en 2016.

La coreògrafa Marina Mascarell va ser la pregonera de les festes 2023. 

L’ambaixador moro durant la desfilada.

Filà Masers. JOSEP A. MOLLÁ
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Filà Jaume I. 

Diferents imatges de les festes 2023. 

Filà Mudéjars. 

Filà Pirates

Filà Marrakeix.

Moriscos.

Filà Mosqueters. JOSEP A. MOLLÁ

JOSEP A. MOLLÁ
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Les Festes 
Patronals de 
la Verge del 
Rebollet 2023

Els presidents d’enguany, Gema Mena i Toni Alcaraz. 

Programa d’actes
� DIVENDRES 25 D’AGOST

PREGÓ POPULAR 
20:30 Pregó popular a l’Església de la platja i Presentació del 

Llibre de festes. 

� DISSABTE, 26 D’AGOST 

 VISITA A LA RESIDÈNCIA D’ANCIANS 
11:00 Visita i Missa a la residència d’ancians Nostra Senyora 

del Rebollet per a felicitar les festes a la comunitat 
religiosa i residents en el dia de Santa Teresa Jesús i 
Jornet, patrona de l’ancianitat. 

� DIUMENGE, 27 D’AGOST 

 VISITA A LES CLARISSES 
 12:30 Visita al Monestir de la Visitació (germanes Clarisses) 

per a felicitar les festes a la comunitat religiosa. 

� DIMARTS, 29 D’AGOST 

 DIA DEL TRASLLAT I PREGÓ 
 22:00 Tradicional trasllat de la Mare de Deu del Rebollet 

des del seu cambril a l’església de Santa María. 
L’itinerari serà: Plaça Joan Baptista Escrivà, 
Comtessa Maians, Salvador Soler, Carretera del 
Convent, Constitució, Hospital i Plaça de l’Església. 
Seguidament tindrà lloc el pregó oficial de les festes, 
a càrrec de l’Excel·lentíssim i Reverendíssim Sr. D. 
Santiago de Wit i Guzman, nunci apostòlic en la 
República Centroafricana i en la República del Txad. 

� DIMECRES, 30 D´AGOST 

 DIA DELS PRESIDENTS I MAJORALS 
 13:00 Volteig general de campanes. 19:45 Exercici de la 

Novena en honor a la Mare de Déu del Rebollet. 
20:00 Eucaristia. Predicació: Excel·lentíssim i 
Reverendíssim Sr. D. José Vilaplana Blasco, bisbe 
emèrit de Huelva. Missa cantada pel Cor parroquial 
de Santa María, dirigit per D. Federico Costa Pons. 
Organista: D. Josep Malonda Sanchis.

� DIJOUS, 31 D’AGOST 

 DIA DE CÁRITAS (CAMPANYA DEL QUILO) 
13:00 Volteig general de campanes. 19:45 Exercici de la 

Novena en honor a la Mare de Déu del Rebollet. 
20:00 Eucaristia. Predicació: Excel·lentíssim i 
Reverendíssim Sr. D. José Vilaplana Blasco, bisbe 
emèrit de Huelva. Missa cantada pel Cor parroquial 
de Santa María, dirigit per D. Federico Costa Pons. 
Organista: D. Josep Malonda Sanchis. 

� DIVENDRES, 1 DE SETEMBRE 

 DIA DE LES PARRÒQUIES I JUNTES DE FESTES 
13:00 Volteig general de campanes. 19:45 Exercici de la 

Novena en honor a la Mare de Déu del Rebollet. 
20:00 Eucaristia. Predicació: Excel·lentíssim i 
Reverendíssim Sr. D. José Vilaplana Blasco, bisbe 
emèrit de Huelva. Missa cantada pel Cor parroquial 
de Santa María, dirigit per D. Federico Costa Pons. 
Organista: D. Josep Malonda Sanchis. 22:00 Sopar 
popular a la plaça de Santa Maria. Hi haurà beguda 
i salmorra per a tots. Cal portar-se l’entrepà. 
Després del sopar actuació musical del Grup “La 
Tardor”, que ens oferirà temes tradicionals de la 
música sud-americana.

� DISSABTE, 2 DE SETEMBRE 

  DIA DELS XIQUETS I JOVES 
  13:00 Volteig general de campanes. 19:45 Exercici de la 

Novena en honor a la Mare de Déu del Rebollet. 
20:00 Eucaristia. Predicació: Excel·lentíssim i 
Reverendíssim Sr. D. José Vilaplana Blasco, bisbe 
emèrit de Huelva. Missa cantada pel Cor de joves 
de la Parròquia de Santa María. Organista: D. Josep 
Malonda Sanchis. En finalitzar la missa, tindrà lloc 
el Besamans a la Mare de Déu. 23:00 Concert de 
música Godspell al temple parroquial de Santa 
Maria càrrec de Megòc. Amb més de 70 components 
farem un viatge pel Rock, Pop, Soul, Jazz, Choir, 
Gospel... a capella i amb música en directe. 

� DIUMENGE, 3 DE SETEMBRE 

   DIA DE LES FAMÍLIES i ROMERIA
   8:00 Tradicional Romeria acompanyant a la nostra Patrona 

des de l’Església de Santa Maria fins al Castell del 
Rebollet. A l’arribada, se celebrarà la Santa Missa de 
Campanya presidida pel Rector Plebà de Santa Maria 
D. Fernando Cremades. Tot seguit hi haurà esmorzar 
popular. 13:00 Volteig general de campanes. 19:45 
Exercici de la Novena en honor a la Mare de Déu del 
Rebollet. 20:00 Eucaristia. Predicació: Excel·lentíssim 
i Reverendíssim Sr. D. José Vilaplana Blasco, bisbe 
emèrit de Huelva. Missa cantada pel Cor parroquial 
de Santa María, dirigit per D. Federico Costa Pons. 
Organista: D. Josep Malonda Sanchis.

� DILLUNS, 4 DE SETEMBRE 

    DIA DEL CONSELL I COR PARROQUIAL DE SANTA MARIA 
    13:00 Volteig general de campanes. 19:45 Exercici de la 

Novena en honor a la Mare de Déu del Rebollet. 
20:00 Eucaristia. Predicació: Excel·lentíssim i 
Reverendíssim Sr. D. José Vilaplana Blasco, bisbe 
emèrit de Huelva. Missa cantada pel Cor parroquial 
de Santa María, dirigit per D. Federico Costa Pons. 
Organista: D. Josep Malonda Sanchis.

� DIMARTS, 5 DE SETEMBRE 

     DIA DEL MALALTS, IMPEDITS I GENT GRAN 
    13:00 Volteig general de campanes. 19:45 Exercici de 

la   Novena en honor a la Mare de Déu del Rebollet. 
20:00 Eucaristia. Predicació: Excel·lentíssim i 
Reverendíssim Sr. D. José Vilaplana Blasco, bisbe 
emèrit de Huelva. Missa cantada pel Cor parroquial 
de Santa María, dirigit per D. Federico Costa Pons. 
Organista: D. Josep Malonda Sanchis. Celebració del 
sagrament de la Unció de malalts. 

� DIMECRES, 6 DE SETEMBRE 

    DIA DE LES VOCACIONS SACERDOTALS I RELIGIOSES
    13:00 Volteig general de campanes. 19:45 Exercici de la 

Novena en honor a la Mare de Déu del Rebollet. 
20:00 Eucaristia. Predicació: Excel·lentíssim i 
Reverendíssim Sr. D. José Vilaplana Blasco, bisbe 
emèrit de Huelva. Missa cantada pel Cor Gregorià 
Cum Iubilo i pel Cor Schola Gregoriana Laetentur, 
dirigits per D. Luis Garrido Jiménez. 

� DIJOUS, 7 DE SETEMBRE 

    DIA DE LA OFRENA 
    13:00 Volteig general de campanes. 19:30 Solemnes vespres 

en honor a la Mare de Déu del Rebollet, Patrona 
d’Oliva. 20:00 Eucaristia. Predicació: Excel·lentíssim 
i Reverendíssim Sr. D. José Vilaplana Blasco, bisbe 
emèrit de Huelva. Missa cantada pel Cor parroquial 
de Santa María, dirigit per D. Federico Costa Pons. 
Organista: D. Josep Malonda Sanchis. Durant la 
missa es farà la tradicional ofrena de flors. 23:00 
Festival organitzat per la Junta de Festes del Rebollet 
“Records”.

� DIVENDRES, 8 DE SETEMBRE 

  FESTA DE LA MARE DE DÉU DEL REBOLLET, PATRONA D’OLIVA 
01:00 Cant de l´Aurora pels carrer del poble. 
13:00 Volteig general de campanes. 19:00 Missa 
solemne a la Mare de Deu del Rebollet, presidida 
per l’Excel·lentíssim i Reverendíssim Sr. D. Enrique 
Benavent Vidal, Arquebisbe de València. Canta la 
Missa, la Coral Santa Cecília, l’Orfeó Josep Climent i 
l’Orquestra Clàsica de l’AAMO d’Oliva. Dirigits per D. 
Josep Malonda Sanchis i D. Jordi Moreno. Tot seguit 
tindrà lloc la solemne Processó i Trasllat de la imatge 
de la nostra Patrona. ORDRE: Poble en general, 
Confraries, Comissions de Falles, Germandats de 
Setmana Santa, Consell Parroquial de Santa María, 
Junta de Festers de Sant Francesc d’Assís, Junta de 
Festers del Santíssim Crist de Sant Roc, Junta de Festes 
Verge del Rebollet 2024, Junta de Festes Verge del 
Rebollet 2023, andes amb la Verge, Clero, Autoritats 
i Banda de Música. En finalitzar la Processó, castell de 
focs a càrrec de la Pirotècnia Borredà.

Festers del Rebollet 2023. 

Imatge 
de la 
Verge 
del 
Rebollet. 



ACTUALITATOLIVA, agost 202314

JA HI HA EMPRESES QUE PODEN FER-SE CÀRREC DE LES OBRES, PARADES DES DE FA ANYS

Les obres del Centro Olivense es 
reprenen entre octubre i novembre
L es obres de represa de l’edifici del 

Centre Olivense tindran lloc entre 
finals del pròxim mes d’octubre i 

principis de novembre, segons va con-
firmar a El Nostre Oliva l’alcaldessa 
d’Oliva, Yolanda Pastor, després d’asse-
gurar que ja hi ha empreses que poden 
fer-se càrrec de tornar a reprendre les 
obres, parades des de fa anys.

“Una de les meues preocupacions, ja 
en la legislatura passada, era la situació 
que patia el Centre Olivense, un edifici 
emblemàtic per a la nostra ciutat, que 
crec que serà un referent per a la cul-
tura d’Oliva, una vegada estiga obert” 
va dir Pastor.

L’alcaldessa va afegir que “el primer 
que vaig fer va ser posar-me en con-
tacte i buscar telèfons d’empreses que 
pogueren fer-se càrrec del projecte. 
Quan hi ha ganes, sembla que l’esforç 
i les forces de voluntat s’alineen. Em 
van donar uns números telefònics, els 
vaig cridar. Com es van quedar deser-
tes les obres fa uns mesos, hem fet un 
negociat, i ja tenim les empreses con-
vidades”.

Es va produir una visita personal dels 
responsables d’aquestes empreses, el 
govern i tècnics municipals per a veu-
re “in situ” l’estat de l’edifici “i aquesta 
primera fase que es va fer fa molts anys 
hem pogut comprovar que les obres 
es conserven molt bé, amb la qual co-
sa poden ser reutilitzades i seria per fi 
l’acabament d’un centre emblemàtic 
que tots tenim ganes de veure acabat” 
va assenyalar Pastor.

MODIFICAT PRESSUPOSTARI
L’actual govern va dur a terme fa un 

mes un modificat pressupostari  d’una 
partida de sis-cents mil euros, per a 
poder fer front al cost d’aquestes obres 
“per tal d’assegurar-nos que puguen 
acabar-se, perquè fa molts anys, en 
2010, la Conselleria ens va prometre 
en el marc del Pla Camps aqueixos 
600.000 euros, i per si de cas la Con-
selleria no ens renovara les ajudes, que 
espere que si, en cas contrari anirem 
a màxims de certificacions d’obra fins 
al 31 de desembre” va explicar Pastor.

Aquest serà un edifici cultural im-
portant per a la ciutat d’Oliva, al qual 
passaran també les oficines del Depar-
tament Municipal de Cultura, situades 
actualment a la Casa Maians del carrer 
Major. També servirà per a dinamitzar 
aquesta zona del centre cultural d’Oliva, 
el carrer dels Moreres i voltants.

També la Associació Cultural Centre 
Olivense tindrà el seu espai en el nou 
centre Cultural de la ciutat, ja que ac-
tualment té cedida l’antiga biblioteca de 
la Casa de la Cultura i la zona de billars 
en l’antiga escola Hort de Palau, més 
de dotze anys esperant que concloga 
aquest projecte.

UNA PART HISTÒRICA I UNA 
ALTRA MODERNA

El Centre Olivense consta de dues 
parts ben diferenciades, una d’elles és 

Imatge del edifici i estat en que van quedar les obres.

l’antiga Casa dels Orduña, un edifici 
dels segles XVII i XVIII i una partisca 
més nova, que es va construir a mitjan 
segle XX i que ha patit diverses remode-
lacions fins hui. 

L’antiga casa de la família Orduña 
situada en el número dos del Carrer 

Verge del Pilar i Plaça de la Bassa és 
dels segles XVII-XVIII. Respon al mo-
del de casa-palau de grans dimensions 
tant en altura com en parcel·la. És un 
edifici que fa cantonada, amb dues 
façanes molt altes de murs de maco-
neria amb reforços de pedra a les can-

tonades i branquials. Té tres plantes 
i almenys dues naus; la planta baixa 
conserva l’entrada principal amb l’es-
cut nobiliari de la família Orduña, la 
primera planta, la noble, d’extraor-
dinària altura, conserva dues finestres 
amb balcons de ferro forjat i ceràmica 

esmaltada en terra i la tercera planta 
correspon a la “cambra” tradicional. 
Estem, doncs, davant un edifici de ca-
racterístiques senyorials, d’una tipolo-
gia molt similar a altres de la mateixa 
època, com la Casa dels Maians o Ta-
marit número 6,
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ELS VEÏNS DEMANEN UNA SOLUCIÓ A L’APARCAMENT EN LA ZONA, JA QUE S’HAN ELIMINAT NOMBROSES PLACES PÚBLIQUES

El nou passeig Gregori Maians 
comença a prendre forma

Recreació virtual de com quedarà l’avinguda després de les obres.

L’alcaldessa d’Oliva, Yolanda Pas-
tor, va anunciar la represa oficial 
de les obres del Passeig Gregori 
Maians al llarg del passat dilluns dia 
7 d’agost, després dels diversos pro-
blemes que hi ha hagut i les modifi-
cacions que s’han aprovat que supo-
sen una millora del clavegueram i de 
l’aparcament a la zona.

En una reunió técnica es va decidir 
“que els treballs es reprengueren po-
sant les cambres de registre en la part 
posterior del col·legi Hort de Palau, 
perquè així si venen pluges torren-
cials podran els acumuladors d’aigua 
i les canonades assumir el tema de les 
aigües pluvials, i a més els xiquets i 
xiquetes quan inicien el curs esco-
lar, l’11 de setembre, aquesta zona 
estarà acabada, perquè els pares i 
mares puguen portar als seus fills, i 
també els autobusos sense cap pro-
blema”

A més s’ha informat que els vehicles 
pesants, és a dir autobusos, camions 
i similars , hauran de circular per la 
carretera Nacional 332 evitant sem-
pre la seua circulació pel tram del 
Passeig central de la ciutat d’Oliva. El 
consistori ha anunciat que es col·lo-
caran senyals informatius per a una 
correcta circulació per la zona, evi-
tant possibles aglomeracions del tràn-
sit rodat en aquest punt.També s’ha 
informat que l’accés dels veïns del 
carrer Isaac Albéniz als seus garatges 
estarà permés, sempre amb precau-
ció en la circulació per aquesta zona 

d’obres que es veurà afectada.
Així mateix l’alcaldessa d’Oliva 

Yolanda Pastor informava de la con-
vocatòria d’una reunió informativa, 
quan siga possible, dels veïns de la 
zona i els comerciants que estan afec-
tats per les obres del propi Passeig 
Gregori Maians. De fet ha demanat 
disculpes públiques “per les possible 
molèsties que els puguen ocasionar”.

Cal assenyalar que una de les prio-
ritats de l’actual equip de govern ha 
estat intentar solucionar els proble-
mes del clavegueram de la zona i els 
desnivells existents entre una zona 
de passeig i una altra perquè que-
den clars els sistemes de desaigue i 
no s’haja de tornar a obrir el passeig 
en un futur pròxim per a arreglar el 
mateix.

Per la seua part els veïns demanen 
una solució al tema de l’aparcament 
en la zona, ja que amb les obres s’han 
eliminat nombroses places públiques 
i per l’anterior equip de govern s’ha-
via promés crear en un solar propie-
tat municipal pròxim un espai per a 
aparcar els vehicles, però això encara 
no és gens clar ja que es tracta d’un 
sector urbanístic que encara no s’ha 
desenvolupat, amb tots els problemes 
que aquesta qüestió podria provocar. 
De fet l’alcaldessa Yolanda Pastor ha 
confirmat que en el modificat de pro-
jecte tornen els aparcaments laterals 
i la calçada s’amplia a 3,30 metres, 
per poder travessar vehicles pesats o 
grans.
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PASTOR HA DEMANAT TAMBÉ QUE ES PUGA DUR A TERME L’ANHELAT PROJECTE DEL BULEVARD PEL CENTRE DE LA CIUTAT

El Ministeri preveu concloure al 
novembre les obres de l’Accés Sud 
E l Ministeri d’Obres Públiques del 

Govern d’Espanya preveu ara el 
mes de novembre per a la fina-

lització de les obres de l’Accés Sud a 
l’AP-7, en el terme municipal d’Oliva. 
Tot apunta al fet que els treballs van a 
bon ritme, com s’esperava, si bé encara 
no s’ha plantejat quan serà la inaugura-
ció d’aquesta.

Recentment va estar l’alcaldessa 
d’Oliva, Yolanda Pastor, en la seu de la 
Demarcació de Carreteres de València 
per a reunir-se amb els responsables 
de la mateixa “i un dels temes que abor-
darem va ser aquest. Ells sempre tiren 
una mica per alt i em van assenyalar 
que estarà definitivament conclosa al 
novembre”.

EL PROJECTE DEL BULEVARD
D’aquesta manera en la mateixa reu-

nió Pastor va demanar que es puga dur 
a terme l’anhelat projecte del Bulevard 
pel centre de la ciutat, una vegada que 
se cedisca el traçat de l’actual Nacional 
332 al municipi, per  això també va de-
manar que el sufrague el propi Ministeri 
d’Obres Públiques.

L’alcaldessa va confirmar que vol dur 
a terme una reunió amb els portaveus 
de tots els grups municipals per a in-
tentar consensuar entre tots el tipus de 
projecte que es pensa executar, perquè 
és clau per al futur desenvolupament de 
la ciutat d’Oliva.

Obres de la connexió sud.

Una de les rotondes i mapa del projecte que es durà a terme.

Es pensa en un model amable, amb 
àmplies voreres, bancs, una millora 
de la il·luminació i la introducció tam-
bé d’arbratge i de plantes de jardí, de 
manera que serà un canvi total respecte 
a l’actual situació d’aquesta carretera, 
que ha sigut un punt negre per a la con-
taminació de la ciutat, pels milers de 

vehicles que han travessat Oliva des de 
fa anys per aquesta.

Ara  e l s  veh ic les  pesan ts ,  amb 
l’obertura de l’accés sud, estaran 
obligats a circular per l’Autopista 
AP-7 i per tant no travessar l’interior 
del nucli urbà d’Oliva, amb tot el que 
això comportarà de millora de la 

qualitat de vida de les persones afec-
tades pel traçat actual de la carretera 
nacional 332 en els seus diferents 
trams de Carretera de Gandia, Carre-
tera Alejandro Cardona, Carretera 
del Convent, Carretera Gabriel Ciscar 
i Carretera de Dénia.

El Ministeri de Foment va adjudicar 

a l’agost de 2019 a la UTE formada 
per les empreses BECSA i COPCISA les 
obres d’aquest important projecte per 
a Oliva i la comarca de la Safor per 
un import de 19,5 milions d’euros, 
tenint com a base un pressupost total 
de licitació que era de 23,1 milions 
d’euros.
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Francesc Maians, comte i general 
del Sacre Imperi Germànic

La Guerra de Successió (1701-
1713) va enfrontar Felip de 
Borbó, duc d’Anjou, amb l’arxiduc 

Carles d’Àustria, tots dos pretendents 
a la Corona d’Espanya a la mort del 
rei Carles II. L’estudi d’aquest període 
històric em va permetre aprofundir en 
la figura d’un militar oliver que va lluitar 
en la guerra i que posteriorment va patir 
la repressió contra els vençuts. El seu 
nom era Francesc-Josep Maians del 
Pero. Gràcies a un company d’armes, 
Francesc de Castellví, coneixem 
alguns trets de la seua vida. Una altra 
informació relacionada amb ell ens 
ha arribat pels treballs que diversos 
historiadors han bastit els darrers anys.
Francesc Maians va nàixer al segle 
XVII. Segons contava Gregori 
Maians en una carta escrita en 
1761, aquest militar pertanyia a una 
família honrada d’Oliva que havia 
viscut al castell de Rebollet i que, 
malgrat compartir cognom amb 
ell, no els unia cap vincle familiar. 
Francesc Maians es va incorporar 
a l’exèrcit al servei del rei Carles 
II, fou precisament la mort sense 
descendència del monarca la que 
va provocar l’enfrontament entre els 

Borbons i els Àustries. 
En 1705, Maians capitanejava dues 
companyies borbòniques a Lleida, 
però aviat canvià de bàndol i se’n 
passà a l’exèrcit de l’arxiduc. L’any 
1706, era sergent major del Regiment 
d’Infanteria de València, unitat militar 
on també hi havia un altre oliver, el 
tinent coronel Gabriel Ripoll. Sabem 
que, entre 1709 i 1710, Maians va 
fortificar la ciutat d’Estadilla (Osca) 
i que en 1712 fou comandant a 
Falset (Tarragona). L’estiu de 1713 
va ser nomenat tinent coronel del 
Regiment d’Infanteria Mare de Déu 
dels Desemparats, una unitat creada 
per a defensar Barcelona i que estava 
comandada per oficials valencians.
La ciutat comtal fou assetjada i 
finalment conquerida per les tropes 
filipistes sota el comandament del 
duc de Berwick. Després de la 
capitulació de Barcelona, tot i haver 
promés no aplicar represàlies contra 
els vençuts, el duc de Berwick va 
ordenar la detenció dels caps militars 
austriacistes. Maians, en companyia 
d’altres dotze oficials, va ser 
traslladat al castell de Santa Bàrbara 
d’Alacant. El rei Felip va ordenar, 
a instància del capità general de 
València, el seu allunyament de terres 

XAVIER CANYAMÀS

Carles VI dAustria. Oli de F. Solimena.

valencianes. Maians i altres companys 
van ser enviats Pamplona, el viatge va 
durar un més i el feren engrillonats 
dia i nit. En arribar al seu destí, 
s’ordenà que foren incomunicats 
i que ningú no mantingués cap 
conversa amb ells. Durant sis mesos 
van romandre aïllats i a fosques, la 
qual cosa li va produir a Maians una 
important ceguera. A més a més, les 
dures condicions carceràries els van 
provocar nombroses malalties i van 
haver de vendre el que duien per 
poder menjar. En 1719, tots van ser 
reagrupats a l’Alcàsser de Segòvia.
Els darrers anys de presidi, Francesc 
Maians, malgrat el seu estat físic, 
ajudava un altre penat, el coronel 
Vicent-Josep Torres Eiximeno, qui 
havia estat company seu al regiment 
Mare de Déu dels Desemparats, ja 
que aquest no podia alçar-se del llit. 
Ambdós s’alimentaven d’uns pocs 
diners que rebia Torres. Al novembre 
de 1724 se’ls va permetre sortir de 
l’Alcàsser durant el dia. L’alliberament 
definitiu dels empresonats es va 
produir el 2 d’octubre de 1725, 
després signar-se la Pau de Viena 
entre els Borbons i els Àustries.
Aleshores, Maians va tornar a casa 
per retrobar-se amb la família, la 

qual vivia en la penúria en haver-
se confiscat els béns del militar. 
Posteriorment, tots plegats s’exiliaren 
a Viena. Allà, l’arxiduc Carles, ara 
convertit en l’emperador Carles VI, va 
nomenar Maians coronel de l’exèrcit 
imperial i li assignà una pensió de 
152,5 florins mensuals. En 1752 fou 
ascendit al grau de general de batalla, 
i en 1754 el Sacre Imperi el premià 
amb un títol nobiliari, el de Comte de 
Maians. Es desconeix l’any de la seua 
mort.
Fins ací tot el que sabem de la vida 

d’aquest valerós militar que sempre 
es va mantenir lleial al partit pel qual 
va lluitar en la guerra, a pesar de la 
duríssima repressió a què fou sotmés 
per Felip V de Borbó. 
Francesc Maians, comte i general, 
un personatge mereixedor d’un lloc 
d’honor entre els olivers il·lustres.       

Font:
Xavier CANYAMÀS, «L’enigma Sanxis 
Maians i dues concessions nobiliàries 
de la casa d’Àustria», dins Oliva en la 
memòria, Ed. Ringo Rango, 2018.
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SERÀ FINAL D’ETAPA EL DIVENDRES 1 DE SETEMBRE

JUAN LUIS MARTÍN, TAMBÉ MEMBRE DEL CLUB DE TIR OLÍMPIC OLIVA, VA SER QUART

Robert Santiago, or al Campionat 
d’Europa d’Armes Històriques 

Tot a punt per que Oliva siga meta 
de la Volta Ciclista a Espanya 
L’Ajuntament d’Oliva ha procedit a fer 

diversos retocs en la Ronda Sud, que 
albergarà l’arribada de l’etapa entre 
Utiel i Oliva, a les proximitats del Centre 
Polivalent. Prèviament la caravana pu-
blicitària farà diverses demostracions i 
jocs a la zona.

Concretament s’ha reasfaltat el vial, 
s’ha pintat i també s’ha eliminat la re-
dona amb jardí en el creuament amb 
el Camí de les Bruixes, fa uns dies, 
despres de tallar el trànsit durant dues 
jornades.

Serà una data histórica per Oliva, ja 
que es la primera vegada en les 78 edi-
cions de la Volta Ciclista a Espanya, que 
la nostra ciutat tinga un final d’etapa. 
Serà aquest divendres 1 de setembre, on 
tots els mitjans de comunicació estarán 
pendents de l’arribada, possiblement en 
grup, del pelotó amb les retransmisions 
televisives en dirècte per a tot el món.

La Diputació de València va apostar 
per Oliva en aquest final de l’etapa que 
eixirà de Lliria, i els organitzadors de 
la Volta a Espanya estigueren a la ciutat 
per preparar la seguretat i tots els de-
talls de l’event.

Per les carreteres valencianes ja han 

Els olivers, al podi de l’Europeu dArmes Històrquies.

Or i diploma per als dos tira-
dors del Club de Tir Olímpic 
d’Oliva en el Campionat d’Eu-

ropa d’Armes Històriques, la fita es-
portiva més alta aconseguit pel club 
olivense en la seua història. Robert 
Santiago es va emportar l’or i quart va 
ser Juan Luis Martín.

S ’ha celebrat  en Châteauroux, 
França, en la considerada millor ins-
tal·lació europea de tir olímpic, el di-
nové Campionat d’Europa de tir amb 
armes històriques. Entre els dies 29 
de juliol i el 6 d’agost els esportistes 
de 21 països han passat els controls 
preceptius tant de les armes originals, 
moltes amb més de dos-cents an-
ys, com de les seues rèpliques fidels 
fins al més mínim detall. Un dia i mig 
d’entrenament portaren a l’inici de la 
competició. La climatologia ha sigut 
desfavorable durant tota la setmana 
amb temperatures mínimes i altes molt 
baixes mesclades amb plugims inter-
mitents i forts vents que han obligat a 
interrompre i retardar algunes sèries 
en les pistes de plat, no en precisió 
que és a cobert.

En la primera competició amb Man-
ton original es van imposar els també 
valencians Fernando Badenes i Gerar-
do Garcia. Juan Luis Martín en Manton 
Rèplica va quedar en un discret dotzé 
lloc. Dir que la modalitat de manton, tir 

La ronda Sud acollirà la meta.

al plat amb escopeta d’encesa d’espur-
na, és molt sensible al plugim i vent el 
que va provocar múltiples fallades d’en-
cesa en quasi tots els esportistes i no es 

van aconseguir altes puntuacions.
En Lorenzoni Rèplica va arribar l’or 

per a Robert Santiago Julià Mollà. 24 
de 25 en la primera sèrie. Juan Luis 

Martín, 22. Tots dos van mantindre 
el seu nivell. 24 Robert Julià en la se-
gona i Juan Luis Martín 23, enfront 
de múltiples empatats en la primera 

PRESÈNCIA DE GRANS PROFESSIONALS 

L’Ajuntament 
d’Oliva va donar 
l’enhorabona Júlia 
Alemany Carrió del 
Club d’Handbol 
Oliva, que el passat 
cap de setmana dels 
diez 5 i 6 d’agost 
es va proclamar 
campiona d’Espanya 
d’handbol platja en 
Almeria. Ho va fer 
com a component 
del Club d’Handbol 
Platja de Xàbia, per 
davant de clubs com 
el Barcelona i el 
Vigo, en la categoría 
infantil femení.
 Cal destacar, també, que Júlia el passat 17 juny ja es va proclamar 
campiona de la Copa d’Espanya d’Handbol Platja en Barbate i que 
el pròxim mes de setembre participarà  també en la concentració 
amb la Selecció Valenciana d’Handbol Platja.
És un orgull tindre una campiona d’aquesta categoria a Oliva i és 
una jugadora de handbol i handbol platja de gran projecció per la 
seua entrega i versabilitat en el joc a més de ser molt competitiva. 
A destacar l’esforç que fa la seua familia per donar-li suport i 
portar-la als entrenaments oficials per continuar creixent com a 
esportista.

que es van anar despenjant. Encara 
així, Juan Luis Martín va haver de 
desempatar amb altres dos competi-
dors, un hongarés i un suec als qui va 
véncer. En la modalitat de Lorenzoni 
no afecta a penes la climatologia en 
el sistema d’encesa per percussió so-
bre el pistó i sí que es van aconseguir 
marques altes. 48 Robert Julià , 47 
un esportista francés, 46 un suec i 45 
J.L.Martín. 

És de ressenyar que quatre esportis-
tes valencians, dos d’ells del Club de Tir 
Olímpic d’Oliva han fet sonar l’himne 
nacional espanyol. Són de tir al plat 
amb armes històriques.

El dissabte 5, el sopar de gala  del 
Campionat va servir per a entregar els 
diplomes de rècord que s’hagueren 
pogut aconseguir. És un acte d’agerma-
nament entre els països i de clausura 
amb invitació per a la participació en el 
pròxim esdeveniment que serà a Itàlia, 
el 2024 on els esportistes olivenses ja 
han posat les seues mires.

La victòria de Robert Santiago Julià i 
la quarta posició de Juan Luis Martín 
en un Campionat d’Europa suposa, de 
moment, la fita esportiva més alta acon-
seguit pel Club de Tir Olímpic d’Oliva “.

A la foto Robert és el segon per l’es-
querra i Juan Luis el quart pel mateix 
costat. Tots dos amb el xandall de la Se-
lecció Espanyola de Tir Olímpic

transcorregut cinc de les últimes huit 
edicions de la Volta, des de l’etapa entre 
València i Castelló de 2015. Amb pos-
terioritat, la carrera ha tornat en 2016 
i 2017, amb les etapes entre Requena 
i Gandia, i Llíria i el Port de Sagunt. 
Amb posterioritat, la Volta ha visitat la 
província en anys alterns, en 2019 amb 

l’etapa amb eixida a Cullera i final en el 
Monestir de Santa Maria del Puig, en 
una edició que també va veure partir 
una etapa des de l’Eliana amb final en 
Javalambre. 

L’any passat va tindre lloc les eixides 
des de Requena i Gandia, més el final al 
castell de Cullera. 

Júlia Alemany Carrió, 
campiona d’Espanya de 
Handbol Platja
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TEMPORADA 2023-24

La U.D. Oliva dona a conéixer 
incorporacions i la seua plantilla
L a darrera incorporació és el da-

vanter Cebey, davanter amb un 
físic i tècnica espectaculars i amb 

gran olfacte de gol arriba al Morer des 
de la Safor Gandia. Cebey va arribar a 
debutar en primera divisió de l’Uruguai 
amb l’Esportiu de Maldonado. Vol de-
mostrar que pot ser una peça clau en 
l’equip

El primer fitxatge fou George Lucas, 
central jove, però amb gran experièn-
cia en categories superiors com Sego-
na RFEF o Tercera RFEF, arriba al club 
per a unir-se al nou projecte i aportar 
el màxim sent conscient de l’objectiu 
marcat aquesta temporada Des de la UD 
estan molt contents que George haja ac-
ceptat estar amb nosaltres

El nou cos tècnic, totalment renovat, 
treballarà al màxim per traure el millor 
rendiment a la plantilla. El conformen 
Tatín, al centre, com a entrenador, Ha-
zael entrenador de porters a la dreta, 
Curret com a preparador físic al costat, 
Silvio com a massatgista primer per la 
dreta i Vicent d’ajudant tècnic el segon 
per la dreta.

ALTRA INCORPORACIÓ
Una altra incorporació és la de Salva 

Pons que és 100% ADN “blavet” i des-
prés d’estar un any d’Erasmus on no va 
poder jugar amb el club oliver, torna 
per a fer un salt de qualitat a l’equip

Salva, és un jugador polivalent de mig 
camp amb gran lliurament defensiu i un 
desplegament físic durant tot el partit 
que sembla que es duplique.

Fran Castillo ha pujat del juvenil a 
l’equip de primera regional. Fran, mal-
grat tindre edat juvenil, va acabar la 
passada temporada en el primer equip 
pel seu esforç, lliurament i qualitat i en-
guany fa el salt definitiu al primer equip. 
Fran, és un jugador d’atac polivalent, 
amb gran maneig de la pilota i molt bo-
na visió de joc. Té un carisma dins del 
vestuari especial i la seua alegria segur 
que contagia a l’equip. Josevi, també va 
començar la temporada amb el filial, 
però l’arribada del nou entrenador va 
fer que fera el salt al primer equip i fora 
important en els últims partits. Josevi és 
un jugador molt elèctric, vertical, amb 
molt desborde, polivalent i sobretot 
amb ADN nostre.

Pepe Climent va començar la tempo-
rada amb el filial, però l’arribada del 
nou entrenador va fer que fera el salt al 
primer equip per sacrifici, esforç, verti-
calitat i per ser un segur defensivament. 
També està en la UD des de prebenjamí 
i vol fer una cosa gran aquesta tempo-
rada. Una altra renovació és la de l’as-
segurança del carril esquerre. Carles 
Ponce renova i està amb moltes ganes 
de ser un jugador important aquesta 
temporada. Un altre dels capitans re-
novat és Cardona, que porta jugant en 
la UD des de prebenjamí i té la il·lusió 
d’aconseguir l’ascens. És força, entrega, 
sacrifici i sobretot polivalència

ALBERTO CAMPOS CONTINUA
Alberto Campos, un dels capitans de 

Formació del U.D. Oliva que va guanyar al Denia en el trofeu Vicent Cabrera. 

Algunes de les incorporacions, jugadors renovats i cos tècnic.

UD OLIVA

l’equip i dels pocs jugadors que queden 
de l’últim ascens, és un jugador poliva-
lent que pot jugar en qualsevol posició 
de la línia defensiva

Alberto, ha renovat aquesta tempora-
da i està amb moltes ganes de ser im-
portant després de les lesions que vaig 
tindre l’any passat. Nando va arribar a 
mitjan temporada per a ser un pilar fo-
namental en la defensa i donar-li aqueix 
punt d’experiència a l’equip. Enguany 
renova amb l’objectiu d’aconseguir 
l’ascens.

També Llorca, que és un jugador de 
banda amb gran experiència en la cate-
goria i amb una cama esquerra especta-
cular . Llorca, ha renovat aquesta tem-
porada amb l’objectiu d’ajudar l’equip 
a obtenir l’ascens. Una altra notícia molt 
esperada per a la temporada és la re-
novació del cervell de l’equip Cristian 
Campos, classe, elegància, sacrifici, 
energia, força, renova una temporada 
més amb el club de la seua vida.

Rolo, és un atacant molt elèctric, amb 
bon domini de totes dues cames i bon u 

contra u, que la temporada passada va 
tornar a la UD amb ganes de demostrar 
el valuós que podia ser per a l’equip 
Rolo, renova aquesta temporada amb 
l’objectiu d’ajudar l’equip a aconseguir 
l’ascens. Bryan Fabian Suquillo, reno-
vava amb l’objectiu de ser una de les 
pedres angulars del nou projecte que 
buscarà l’ascens

Joan Ciscar, és un migcampista amb 
caràcter que arriba al Morer després de 
recuperar-se d’una lesió que li ha tingut 
1 temporada sense poder jugar Joan ha 

jugat diverses temporades en preferent, 
així com en categoria nacional juvenil i 
té ganes de demostrar que està al 100%

Fede Aguilar, torna a casa després 
de molts anys en categories superiors 
i ho fa amb l’objectiu d’obtenir l’ascens 
i ajudar als més joves Amb Fede, tan-
quem la porteria amb una de les millors 
duples de la categoria . Joel Codina, l’al-
tre porter de la casa va renovar després 
de ser molt important en la segona volta 
de la temporada i ara vol ser un pilar 
fonamental en el nou projecte.
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